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Notulen Algemene Ledenvergadering 2023  

Datum: 9 maart 2024 – 11.00 - 12:00 uur 

Locatie: de Gelderlandfabriek, Culemborg 

Aanwezig 

Bestuursleden: Christiaan Both (voorzitter), Theo Boudewijn (penningmeester), Janske van de Crommenacker, 

Youri van der Horst, Albert de Jong, Frank de Miranda, Kees Schreven, Tom Versluijs, Jouke Altenburg (notulen).  

Leden: Klaas van Dijk, Maurits Spijkerman, Arie Spaans, Leo Zwarts, Ruben Fijn, Lizanne Jeningen, Gerard Boere, 
Sjerp Weima, Bob Loos, Rinse Wassenaar, Astrid Potiek, Martijn Perk, Rinse van der Vliet, Jurrian van Irsel, Wolf 

Teunissen, Dick Melman, Leen Heemskerk, Piet van den Hout, Joost Tinbergen, Tom van Spanje, Romke 

Kleefstra, Wim Tijsen, Ed ter Laak, Kees Camphuysen, M. Sloendregt, Ed Veling (o.b.v. getekende presentielijst). 

Afwezig m.k.  

Evy Gobbens (bestuurslid) 

__________________________________________________________________________________  

1. Opening en vaststelling agenda   

De mail met de vergaderstukken is afgelopen week goed door de aanwezige leden ontvangen (en niet in hun 
spam-box terechtgekomen).  

2. Mededelingen  

Maarten Loonen heeft gevraagd mee te delen dat in de afgelopen maanden, dankzij het werk van de 

Werkgroep Ornithologisch Erfgoed, een groot aantal boeken is toegevoegd aan de NOU-boeken-bibliotheek in 

Groningen. Er zijn echter ook de nodige ‘dubbele’ exemplaren. T.z.t. zal bericht volgen welke titels het betreft 
en hoe NOU-leden er hun eventuele belangstelling kenbaar voor kunnen maken. 

3. Notulen ALV d.d. 18 februari 2023  

Er zijn geen opmerkingen over de notulen. Ze zijn daarmee vastgesteld en na afloop van de ALV door voorzitter 

en secretaris ondertekend.  

Naar aanleiding van: het bestuur heeft tijdens de ALV van 2023 drie toezeggingen gedaan. Deze zijn 
verantwoord in een bijlage. De drie punten worden nog even apart besproken. 

a) Ardea-publicaties op Natuurtijdschriften.nl.  

De NOU heeft in 2007 een contract afgesloten met BioOne om de Ardea-artikelen in wetenschappelijke kringen 

beschikbaar te maken. Dit levert de NOU jaarlijks een significant bedrag op, waarmee o.a. een deel van het 

redactiewerk kan worden bekostigd. Contractueel kunnen de Ardea-artikelen die ná 2007 zijn verschenen niet 

elders op internet worden geplaatst. Die stelregel is niet van toepassing op artikelen die vóór 2007 zijn 
verschenen.  

De Ardea-artikelen die tussen 1998 en 2007 zijn verschenen zijn in als pdf beschikbaar. Het plaatsen van 

artikelen in de database van Natuurtijdschriften is een consciëntieuze klus, waarvoor het NOU-bestuur een of 
meer vrijwilligers zoekt. Vanuit Naturalis/ Natuurtijdschriften is een uitgebreide handleiding beschikbaar. 

Desgevraagd melden zich geen belangstellenden voor deze taak. 

Kees Camphuysen vraagt of het mogelijk is elk geval de artikelen uit de oudste jaargangen die na 2007 zijn 

verschenen op Natuurtijdschriften.nl voor een groter publiek ter beschikking te mogen stellen (wat leveren die 

artikelen BioOne nog op?). Het is de inschatting van het NOU-bestuur dat dit niet kan zonder het contract open 

te breken. Het is de vraag wat daar de voor- resp. nadelen van zijn. 

b) Bestemmingsreserves 

Deze zijn opgesomd en opgenomen in de begroting voor 2024. Ed Veling vraagt waarom de 

bestemmingsreserve voor de digitalisering van tijdschriften op ‘0’ is gesteld. Afgelopen week is bijvoorbeeld 

gebleken dat de voorgangers van Limosa niet zijn gedigitaliseerd. Volgens informatie van Ruud Vlek betreft het 

17 jaargangen van het Jaarbericht Club Ned. vogelkundigen 1 -17 (1911-1928) en 4 jaargangen van het Orgaan 

Club Ned. vogelkundigen (1929-1932). Deze tijdschriften zouden dus nog moeten worden gedigitaliseerd en op 

Natuurtijdschriften.nl geplaatst. Verder vraagt Ed zich af waarom Jouke Prop indertijd met de digitalisering is 

gestopt. Op deze laatste vraag kan het bestuur geen antwoord geven. Dat ligt te ver in de historie.  
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Christiaan zegt toe binnen het bestuur te bespreken of digitalisering van de bovengenoemde tijdschriften 
alsnog mogelijk is. Ed Veling voegt daaraan toe dat het zaak is daar niet lang mee te wachten. Gezien de leeftijd 

van de tijdschriften wordt het risico steeds groter dat goede originelen verloren gaan. 

 c) Verkennen consequenties alleen digitaal uitgeven van Ardea (m.u.v. de specials). 

De meerkosten van het drukken en verzenden van Ardea zijn door de penningmeester in de begroting 2024 
gescheiden van het basale redactionele werk, dat bij het uitbrengen van elk artikel/nummer hoort. Daarmee 

zijn de meerkosten van de fysieke uitgave voor druk en verspreiding (ca. € 6000.- per nummer) inzichtelijk. De 

Ardea-redactie is geen voorstander van alleen digitaal uitgeven. Gezien de urgente klussen die het bestuur/de 
vereniging voor de boeg heeft, heeft het bestuur besloten de verkenning hiermee als afgerond te beschouwen. 

Bob Loos vraagt of alleen een digitaal Ardea-abonnement mogelijk is. Dat is het geval.  

4. Goedkeuring Inhoudelijk Jaarverslag 2023  

De voorzitter vat het jaar 2023 samen. Er waren twee bijeenkomsten in 2023: het meerdaags congres in Haren 
met een goede deelname, mooie presentaties en leuke workshops. Op de Landelijke dag 2023 was er veel 

aandacht voor het NOU-lezingenprogramma ‘Vogels als verbinders’. De lang verwachte Sahel-editie van Ardea 

vormde natuurlijk een hoogtepunt.  

Naar aanleiding van … vanuit de vergadering wordt opgemerkt dat het mooi is dat ‘Watervogels’ op termijn ook 

op Natuurtijdschriften.nl ter beschikking zal worden gesteld. Een weliswaar kort verschenen, maar prachtig 

tijdschrift. 
Het inhoudelijke deel van het Jaarverslag wordt hiermee vastgesteld. De vragen over het ontbreken van het 

financiële hoofdstuk in de Jaarverslag versie die afgelopen week aan de leden is gezonden komen aan de orde 

bij het volgende agendapunt.  
 

5.  Financiën  

Penningmeester Theo Boudewijn leidt de aanwezigen aan de hand van een presentatie door de verschillende 

onderdelen. 

a. Onderbrengen van de NOU-boekhouding en NOU-ledenadministratie in het AFAS-systeem 
Tijdens de vorige ALV is het besluit genomen dat we ter wille van de continuïteit de NOU-ledenadministratie en 

de NOU-boekhouding geïntegreerd onder gaan brengen in een AFAS-systeem bij Sovon. De opbouw van het 

AFAS-systeem conform de vereisten van de NOU was een ingewikkelde klus. Er zijn bijvoorbeeld 38 
verschillende lidmaatschapscombinaties. In september 2023 heeft de inning van de contributies 

plaatsgevonden. Vanwege langdurige ziekte van een van de financiële Sovon-medewerkers trad vertraging bij 

de verdere inrichting van het systeem op. Ook kwamen tussentijds de nodige vragen naar boven, die door de 

NOU/ penningmeester opgehelderd/ opgelost moesten worden. Door deze samenloop van omstandigheden 

kwamen de basisgegevens voor het opstellen van de definitieve Jaarrekening 2023 pas op 7 maart 2023 

beschikbaar voor de Kascontrole-commissie en kon de Jaarrekening 2023 niet tevoren aan de leden worden 
verzonden.  

Maar, we plukken ook al de eerste vruchten van het nieuwe systeem: de eerste incasso-run is op 5 maart jl. 

gedraaid en de betalingsverzoeken aan abonnementhouders zijn verzonden. Inmiddels is de helft van de 
contributie voor 2024 al binnen. 

b. Jaarrekening 2023 

Theo loopt de grootste verschillen tussen begrote c.q. binnengekomen dan wel uitgegeven bedragen bij langs. 
De baten waren aanzienlijk hoger dan begroot o.a. vanwege subsidies voor de Ardea-special via Rob Bijlsma en 

een bijdrage van Vogelbescherming Nederland. Een narekening van BioOne leverde nog eens € 2.000 extra op.  

De uitgaven waren o.a. hoger vanwege een nagekomen rekening voor het eendaags symposium in 2022. De 

lidmaatschapsgelden waren lager dan begroot, mede door achterstanden in het bijhouden van de 
ledenadministratie en niet-inbare contributies (n.b. leden die meerdere jaren niet aan hun 

lidmaatschapsverplichtingen hebben voldaan zijn inmiddels geroyeerd).  

Besteed aan de doelstelling: het saldo van daadwerkelijke uitgaven en inkomsten is nagenoeg gelijk aan 

begroot. 
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De bestuurskosten waren hoger dan begroot; netto € 7000,-. Deze overschrijding valt vrijwel volledig terug te 
voeren op de inrichting van het AFAS-systeem (eenmalige kosten): € 3.000,- werd € 9.000,-. Belangrijke 

kanttekening: de helft van deze (tegenvallende) meerkosten is door Sovon voor haar rekening genomen. Anders 

zou dit het bedrag nog zijn verdubbeld! 

De bancaire kosten zijn de afgelopen jaren sterk gestegen. Op deze post gaan we besparen door de NOU-

financiën onder te brengen bij één bank i.p.v. de huidige twee banken. Voor het oude boekhoudsysteem 

hoeven geen licentiekosten meer te worden betaald.  

Balans 
De achterstand bij het innen van vorderingen is sterk afgenomen: van € 30.000,- naar € 3.800,- . Al met al staat 

de NOU er financieel gezond voor. 

Bestemmingsreserves 
Theo merkt op dat de bestemmingsreserve ‘Digitalisering tijdschriften’ weer zal moeten worden geactiveerd 

gezien de vraag van Ed Veling tijdens deze vergadering over het digitaliseren van de voorlopers van Limosa.  

 

c. Begroting 2024 

Deze is conservatief opgesteld. Het ontbreken van een meerdaags congres in 2024 en het uitbrengen van alleen 

reguliere nummers van beide tijdschriften resulteert in lagere uitgaven ten opzichte van 2023. Per saldo is een 

verlies van ca € 1.400,-  begroot. Hierbij is geen rekening gehouden met Btw-plichtigheid.  

Met name de post ‘bestuurskosten’ is hoger dan gebruikelijk. Dit hogere bedrag valt grotendeels terug te 

voeren op uitbesteding automatisering. De opgelegde Btw-plicht stelt verdergaande en nadere eisen aan het 

financiële systeem. Ook moet een fiscalist worden geraadpleegd, om goed onderbouwde beslissingen te 
kunnen nemen. Naar aanleiding van een vraag uit de zaal: de Belastingtelefoon geeft helaas onvoldoende 

duidelijkheid en zekerheid. Verder wil het Nou-bestuur investeren in een gebruiksvriendelijker te beheren (en 

daarmee makkelijker te actualiseren) NOU-website. 

d) Btw-plicht op lidmaatschapsgelden en de consequenties 

Op 5 december 2023 kreeg de NOU het besluit van de belastingdienst dat de NOU wel Btw-plichtig was, maar 

geen inkomstenbelasting hoeft te betalen. De redenatie van de Belastingdienst: de NOU-leden betalen 

contributie en maken daardoor aanspraak op Ardea en Limosa. Daarmee levert de NOU een dienst en diensten 

zijn Btw-plichtig. De Btw-plicht gaat in per 1 april 2024 en per 1 juli 2024 moet de NOU voor de eerste keer Btw 

afdragen. Bezwaar is mogelijk binnen zes weken na de eerste afdracht. De NOU moet dus sowieso in 2024 met 

de Btw aan de slag. 

Korte-termijn-beleid 2024 
Alle inkomsten worden zoveel mogelijk vóór 1 april geïnd; daar hoeft nog geen Btw over te worden afgedragen. 

De uitgaven worden zoveel mogelijk ná 1 april gedaan, want daarvan mag de Btw worden afgetrokken. Het 

NOU-bestuur wil een fiscalist raadplegen om de kans rijkheid van een mogelijk bezwaar te verkennen en de 
mogelijk verschillende Btw-tarieven in één keer goed vast te stellen. Sleutelvraag: mag je binnen de NOU- 

contributie meerdere Btw-tarieven hanteren? De  contributie van de NOU-leden dekt namelijk meerdere 

kostencomponenten: i) Het functioneren van de vereniging ii) De activiteiten van de vereniging (symposia e.d.) 
iii) Het uitgeven van tijdschriften. Sommige onderdelen zijn wel Btw-plichtig, andere niet.  

Sovon hoeft geen Btw te verdisconteren voor het verenigingsdeel van haar activiteiten (b.v. Plus-

abonnementen Limosa) op grond van een speciale afspraak met de Belastingdienst. De motivatie daarvoor is 
dat Sovon het mogelijk maakt dat vrijwilligers natuurgegevens aanleveren, die ten dienste staan van de hele 

Nederlandse samenleving. Deze uitzonderingsregel is niet van toepassing op de NOU. Voor culturele 

instellingen gelden weer andere uitzonderingen. De NOU valt echter niet in die categorie. 
Het is de verwachting van Theo dat meerdere, soortgelijke Natuurverenigingen – ongeacht een eventuele 

fiscale status van Algemeen Nut Beogende Instelling – met het Btw-vraagstuk te maken zullen krijgen. Theo 

weet dat diverse verenigingen rechtszaken voeren tegen de Belastingdienst over dit onderwerp. Het NOU-

bestuur wil zich daarom terdege laten adviseren door een fiscalist (daarom is hiervoor een bedrag van € 3.000,- 

in de begroting 2024 opgenomen). Het is de vraag of de NOU kansrijk bezwaar aan kan tekenen.  

Theo heeft verkend wat de financiële gevolgen zijn voor 2024; hij verwacht dat er voor € 5.500,- aan Btw op de 
uitgaven terug gevraagd zou kunnen worden.  
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e. Tarieven 2025 

Theo heeft op basis van de begroting 2024 twee scenario’s gemaakt voor het geval de NOU structureel Btw 
door moet gaan berekenen: 

- Tariefsverhoging van 9% Btw voor instituten; Ledentarief ongewijzigd → verlies - € 4.000,- 

- 21% Btw op Lidmaatschap → positief saldo van € 3.900,- 

Op basis van deze verkenning is duidelijk dat de tarieven verhoogd zullen moeten worden in geval de Btw-plicht 

in stand blijft. De realiteit van de dan noodzakelijk verhoging zal in het midden van de twee geschetste 

scenario’s liggen, zeker wanneer gedifferentieerd gerekend mag worden met b.v. 9% Btw voor de tijdschriften. 
Over de grootte van de eventueel noodzakelijke verhoging voor 2025 kan de Ledenvergadering dus op dit 

moment geen zekerheid worden geboden. 

Vraag aan de Ledenvergadering: Geeft de ALV het NOU-bestuur het mandaat om het tarief voor het NOU-

lidmaatschap met een bandbreedte van 3-10% gemotiveerd te verhogen om de meerkosten t.g.v. de Btw-plicht 
te compenseren. De vergadering gaat hier unaniem mee akkoord. 

Naar aanleiding van een vraag uit de zaal meldt het Bestuur dat het Jaarverslag 2023 zal worden aangevuld met 

de financiële stukken, die op deze ALV zijn gepresenteerd. Deze volledige versie van het Jaarverslag 2023 zal via 

de mailchimp aan de NOU-leden worden verstuurd en op de NOU-website op de verenigingspagina worden 

opgenomen. Omdat het financiële AFAS-systeem afgelopen week zijn waarde in de praktijk heeft bewezen 

verwacht de penningmeester geen problemen met het op tijd aanleveren van de financiële jaarstukken voor de 

volgende ALV, die tijdens het meerdaagse congres op 1 en 2 februari 2025 zal worden gehouden. 

Tot slot van het uitgebreide financiële deel van deze ALV bedankt Theo het team van Sovon (met name Carolin 

Mix), Leen Heemskerk en Martijn Perk voor hun hulp. De ALV stemt in met applaus, dat evenzeer bedoeld is 

voor het vele werk van Theo. 

f. Verklaring Kascommissie  
Er moest een vervangende Kascommissie worden samengesteld. Rob Lensink was namelijk vanwege 

persoonlijke omstandigheden niet beschikbaar en Jouke Altenburg is in de loop van 2023 mee gaan draaien als 
kandidaat-bestuurslid. Er was geen reserve-kascommissielid.  

Ruben Fijn en Rinse Wassenaar waren bereid de kas van 2022 en van 2023 te controleren. Ruben Fijn lichtte 

staande de vergadering aan de hand van de schriftelijke verklaring van de Kascommissie e.e.a. toe. De saldi 

klopten en steekproefsgewijs zijn posten gecontroleerd. Er is volgens de Kascommissie enorm veel werk verzet. 

De samenwerking met Sovon is naar de mening van de Kascommissie een hele goede zaak. Doorgaan met het 

vereenvoudigen van de administratie is van belang om het werk voor de penningmeester behapbaar te houden. 
Niet alleen voor de huidige (Theo), maar ook voor toekomstige penningmeesters.  

Het voorstel van de Kascommissie om over het boekjaar 2022 decharge te verlenen werd met instemmend 

applaus ontvangen. Over het boekjaar 2023 had de Kascontrolecommissie enkele vragen of bepaalde uitgaven 

wel onder de juiste post waren geboekt. De antwoorden daarop heeft de Kascommissie op 8 maart jl. 
ontvangen, maar nog niet kunnen bestuderen. Omdat de antwoorden geen effect hebben op het nettoresultaat 

2023 stemde de vergadering in met het verlenen van decharge aan het bestuur over het boekjaar 2023. In het 

onverhoopte geval van resterende vragen komen deze terug in de ALV van 2025. 
 

g. Benoeming Kascommissie 2025 

Kascontrole-commissie: Ruben Fijn en Wim Tijsen 
Reserve-lid: Bob Loos 

De vergadering waardeert hun medewerking met een applaus. 

Tot slot van dit uitgebreide financiële deel bedankt de voorzitter Theo, Leen, Martijn en Carolin voor al hun 

goede werk. 
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6. Voortgang Tijdschriften 

Limosa 
Secretaris Romke Kleefstra licht e.e.a. toe. Het eerste nummer van 2024 is al verzonden. Voor het eerst in de 

geschiedenis worden de jaargangen binnen de gestelde termijnen afgerond. Er was een goede stroom aan 

kopij, maar deze droogt wat op. Er wordt nu voorzichtig kopij geworven. Er zijn geen concrete plannen voor een 
themanummer, ook om de druk op de vrijwillige redactieleden niet op te voeren na het verwerken van de grote 

artikelenstroom, die de afgelopen jaren is aangeleverd en verschenen. 

Ardea 

Er is geen vertegenwoordiger van de Ardea-redactie aanwezig, maar Christiaan meldt een goede voortgang. 

Het Sahel-nummer was een enorme klus. Voor 2024 staan weer twee reguliere nummers op het programma. 

7. Bestuurszaken  

Het tussentijds afgetreden bestuurslid Astrid Potiek wordt nogmaals bedankt voor haar inzet en bijdragen aan 

activiteiten van de vereniging. De herbenoeming van Tom Versluijs en Albert de Jong wordt met applaus 
bekrachtigd, evenals de benoeming van de kandidaat-bestuursleden Evy Gobbens, Youri van der Horst en Jouke 

Altenburg.  

8.  Nieuwe initiatieven 

Website 

Vernieuwing van de website is een speerpunt voor het NOU-bestuur in 2024. Makkelijker beheerbaar en 
daardoor eenvoudiger actueel te houden. 

Meerdaags congres 

In 2025 zal weer een meerdaags congres worden georganiseerd, en wel op 1 en 2 februari. Het bestuur vraagt 
de leden om suggesties aan te dragen voor een betaalbare en aantrekkelijke locatie meer in het midden van het 

land. ‘De Biotoop’ in Haren (Gr.) wordt te decentraal gevonden door een aantal leden.  

Locatievereisten: plenaire zaal (ca. 150 personen), secundaire zaal (ca 50-75 personen), ruimte(n) voor 
praktijkworkshops en de mogelijkheid van catering. Bij voorkeur ook in combinatie met (betaalbare) 

overnachtingsmogelijkheden in de buurt. Voor de zomervakantie 2024 moet hier een besluit over zijn 

genomen.  

Na afloop van de vergadering worden als de suggesties ‘de Schakel’ in Nijkerk en ‘The colour kitchen’ in Utrecht 

ontvangen. 
 

9. Rondvraag  

Er zijn geen vragen vanuit de zaal. Onder dankzegging aan allen voor hun aanwezigheid en deelname sluit 

voorzitter Christiaan Both de vergadering. 

 

Alle stukken voor de ALV zijn rondgestuurd per email en zijn te vinden op www.nou.nu -> archief -> vergadering 

archief.)   

  

  

Handtekening voorzitter: ________________________   secretaris: ________________________ 

 

Datum: _________________  


	1. Opening en vaststelling agenda
	2. Mededelingen
	3. Notulen ALV d.d. 18 februari 2023
	4. Goedkeuring Inhoudelijk Jaarverslag 2023
	5.  Financiën
	6. Voortgang Tijdschriften
	7. Bestuurszaken
	8.  Nieuwe initiatieven
	9. Rondvraag

